



Work and Travel USA Frequently Asked Questions

★ How Does the Program Work?

You will be welcomed as a visitor with a U.S. Department of State J-1 Visa. This visa allows you to *live and work in the United States* for up to four months during your university summer break. It also gives you the possibility to travel for an additional 30 days after your job ends.

★ What is the eligibility?

- 1- Be at least 18 years old (check with your local representative for specific rules).
- 2- Be registered as a full-time university, college or magistratura student.
- 3- Be able to function in English
- 4- Apply via local agency, have a pre-arranged job.
- 5- Have at least \$1000 to support yourself upon arrival in the United States.

★ What Kind of Jobs are Available?

Participants fill a variety of entry-level positions, including retail, wait staff, counter staff, maintenance staff, housekeeping and amusement park positions.

★ How Much Does It Cost?

Program fees vary from country to country. The local agencies in your home country will be able to provide you with details about the cost of the program. You will also need to pay the cost of your transportation to and from



the U.S. , accident and sickness insurance, housing and personal expenses. Approximately around 2000\$.

★ **How Much Will I Earn?**

Employers in Work&Travel program are required to pay you the same wage that they would pay Employees from the U.S. Depending on where you work and the type of job you perform, you may get between 10\$-18\$ per hour.

★ **Can I Get More Than One Job?**

Yes, you are allowed to work at more than one job on the Work & Travel USA program. Please remember that your primary commitment is to your first employer and you have to let your employer and sponsor know about your second job.

★ **What Am I Allowed to Do During My Time Off?**

You are allowed to do what you like with your free time, provided you obey U.S. laws and Work&Travel Program rules. There may also be additional rules for your employee housing that you must follow. You are strongly encouraged to learn about American culture by participating in cultural activities offered by your host community surrounding area

★ **What If I Want to Stay and Work Longer?**

You are only allowed to work during the dates that are listed on part 3 of your DS-2019 Form. Under no circumstances can the dates of your J-1 Visa be extended. You are allowed to stay in the U.S. and travel for 30 days after the dates listed on part 3 of your DS-2019, but you are not allowed to work during this time.



★ **What is not included in the price of the program?**

SEVIS-35\$, consular fee for a visa- 160\$, tickets- Around 700\$.

★ **What is the chance that the consul will refuse? My English is normal.**

If you have really normal English, you are studying in 1-4 year of full-time study, you have not had any violations of the visa regime of foreign countries (USA, Canada, Great Britain, Australia) and you have no relatives in the USA, then there is nothing to worry about.

English should be intermediate, meaning you should understand that your interview at a US consulate or embassy will be in English. You will need to answer questions such as where do you study, why do you want to go to the USA, your future responsibilities under the job offer.

★ **Can I participate in Work & Travel USA again?**

Yes, of course, you can do it for the second and third time. If you are at that time a student of a university, graduate school, master's degree and secondary educational institutions not the last year.

★ **What is the maximum length of stay in the United States?**

Not more than 20 weeks, out of 16 weeks - working, 4 weeks for traveling in America.

★ **Can I go with a friend (girlfriend) to the same employer?**

Depends on the employer. If the employer has various positions and can accommodate your request, we can place you and your friends together.

★ **In case of visa refusal, you lose:**

1. 450 USD dollars
2. US Department of State SEVIS fee 35\$
3. Consular fee 160 USD

Часто задаваемые вопросы про Work and Travel.

★ Какую визу нужно получить для программы Work and Travel?

J-1 - Эта виза позволяет вам жить и работать в США до четырех месяцев во время летних каникул. Это также дает вам возможность путешествовать еще на 30 дней после окончания вашей работы.

★ Условия участия в программе:

- 1- Быть не моложе 18 лет (конкретные правила уточняйте у местного представителя).
- 2- Быть зарегистрированным студентом дневного/вечернего отделения университета.
- 3- Базовое знание английского языка
4. Иметь не менее 1000 долларов на содержание по прибытии в США.

★ Какие виды работы доступны?

Участники занимают различные должности начального уровня, включая персонал розничной торговли, официантов, обслуживающий персонал, горничные и должности в парках развлечений.

★ Какова стоимость программы?

Стоимость программы варьируется от страны к стране. Местные агентства в вашей стране смогут предоставить вам подробную информацию о стоимости программы. Вам также необходимо будет оплатить стоимость вашего транспорта в США и обратно, страховку от несчастных случаев и болезней, проживание и личные расходы.

★ **Сколько я зарабатую?**

Работодатели в программе Work & Travel должны платить вам такую же заработную плату, которую они выплачивали бы сотрудникам из США. Ваша зарплата может быть выше, в зависимости от того, где вы работаете, и от типа работы между 10-18 долларами в час

★ **Могу ли я получить больше одной работы?**

Да, вам разрешено работать более чем на одной работе по программе Work & Travel USA. Помните, что ваше основное обязательство - это ваш первый работодатель, и вы должны сообщить своему работодателю и спонсору о вашей второй работе.

★ **Что мне разрешено делать в свободное время?**

Вы можете заниматься в свободное время тем, что вам нравится, при условии, что вы соблюдаете законы США и правила программы Work & Travel. Также могут существовать дополнительные правила, которым вы должны следовать. Вам настоятельно рекомендуется узнать об американской культуре, участвуя в культурных мероприятиях и тд.

★ **Что, если я хочу остаться и работать дольше?**

Вам разрешается работать только в те даты, которые указаны в третьей части вашей формы DS-2019. Ни при каких обстоятельствах срок действия вашей визы J-1 не может быть продлен. Вам разрешено оставаться в США и путешествовать в течение 30 дней после дат, указанных в части 3 вашего DS-2019, но вам не разрешается работать в это время.

★ **Что не входит в стоимость программы?**

★ SEVIS-35 \$, консульский сбор за визу - 160 \$, билеты - 700 \$.

★ **Какой шанс, что консул откажет? Английский у меня нормальный.**

Если у вас действительно нормальный английский, вы учитесь на 1-4 курсе очного отделения, у вас не было нарушений визового режима зарубежных стран (США, Канада, Великобритания, Австралия) и у вас нет родственников в США, то волноваться не о чем.

Если у вас заочное отделение, то мы не сможем принять вас в программу, поскольку вероятность отказа в визе очень высока и мы не можем рисковать вашими деньгами. Английский язык должен быть на среднем уровне, то есть вы должны понимать, что собеседование в консульстве или посольстве США будет проходить на английском языке. Вам нужно будет ответить на такие вопросы как, где вы учитесь, почему вы хотите поехать в США, куда вы едете (штат, город), ваши будущие обязанности согласно Job Offer.

★ **Можно ли участвовать в Work & Travel USA повторно?**

Да, конечно, можно во второй и в третий раз. Если вы на тот момент будете студентом ВУЗа, аспирантуры, магистратуры и средних учебных заведений не последнего курса.

★ **Какой максимальный срок пребывания в США?**

Не более 20 недель, из которых 16 недель - рабочие, 4 недели для путешествий по Америке.

★ Можно ли поехать вместе с другом (подругой) к одному и тому же работодателю?

Зависит от программы. Как правило, это возможно только в тех программах, где Вы сами ищете место работы.

★ В случае отказа в визе вы теряете:

1. 450 долларов со стоимости программы
2. Сбор госдепартамента США 35 Долларов США
3. Консульский сбор 160 Долларов США